
 

Referat af møde i 

 

Studienævn for cand.merc og cand.merc.aud 

Mandag d. 21. november 2022 

Klokken 12.00 – 17.00 
Campus Kolding, Gæstecaféen 

 

Til stede:  
Ingo Winkler, Marianne Storgaard, Yingkui Yang, Natasha Henriette Nielsen 

Til stede under punkt 3 – 12:   
Niklas Woermann 

Administration til stede under hele mødet: 
Caroline Grossmann (referent), Kirsten Høg 

Til stede under punkt 2: 
Julie Udbye Nielsen, Brian Kjær Jepsen, Louise Folkestad 

 
1. Godkendelse af referat 
Ordinært møde d. 24. oktober 2022 
Godkendt uden bemærkninger. 
 
2. Behandling af ansøgninger vedr. dispensation og merit (lukket punkt)  
Herunder orientering om en afgørelse fra Uddannelses- og Forskningsstyrelsen. 
 
3. Orientering fra studienævnets medlemmer 
Ingo Winkler orienterede om, at der er sat en proces i gang vedrørende fællesfag på HA, hvor de 
profilansvarlige og studienævnet vil indgå i et tættere samarbejde og vil se på fagenes samspil samt 
tilrettelæggelse.  
 
4. Orientering fra studieleder 
Studieleder Niklas Woermann er blevet en del af Advisory Board på SDU Business School.  
 
Der er kommet forslag om en ny cand merc profil – Green Transition - i Esbjerg og studieleder ønsker at 
høre studienævnet. 
Studienævnet mener at man bør overveje, hvordan en ny profil vil påvirke optaget på de øvrige profiler – 
særligt den nye profil i Slagelse. 
Studienævnet rejste en bekymring om hvorvidt der er studerende nok som grundlag for endnu en profil i 
Esbjerg. 
Målgruppen er studerende fra to uddannelser med forskellig baggrund. Hvordan vil man håndtere dette? 
Er området ”Green Energy Management” for snævert og vil andre områder appellere bredere? 

Studienævnet er ikke afvisende overfor en ny profil, men rejser særligt en bekymring om 
studentergrundlag. 

 
 



 

 
5. Cand Merc Slagelse 
Profilbeskrivelsen og følgende fagbeskrivelser blev godkendt: 

2. sem. 
Bæredygtig ledelse af 
mennesker 

Organisationsstrategi og 
bæredygtighed 

Digital Technologies in 
Organizations 

1. sem. Human Resource 
Development 

Organisationsudvikling og 
forandringsledelse 

Avancerede 
forskningsmetoder 

 
Der er fortsat en udfordring mht. valgfag. Der udbydes et valgfag i Slagelse med undervisning på campus. 
Man kan desuden vælge praktikophold (10 eller 20 ECTS). Det forventes, at der kan findes praktikplads til 
hovedparten af de studerende.  
Alternativt kan de studerende tage valgfag i Kolding eller Odense. I Odense er fagene på engelsk og det kan 
være problematisk, da maksimalt halvdelen af uddannelsen må være undervist på engelsk. I Kolding er 
fagene på dansk, men de skal formentlig leveres online eller hybride, for at studerende fra Slagelse kan 
tage dem. Niklas rejste en bekymring over at tilbyde fagene online. 
 
Specialet skrives som udgangspunkt på dansk, da der er en dansksproget profil. Profilansvarlig, Michael 
Brookes, ønsker ikke at det skal være et ultimativt krav.  

Profilen har optag i september og februar og har i alt 50 pladser.  
Hvis der er for mange ansøgere, vil udvælgelseskriterierne være identiske med dem, der for nuværende er 
på Human Ressource Management profilen i Odense. 
 
6. Adgangsbekendtgørelse/sprogkrav 
Erhvervskandidatuddannelser under cand merc og cand merc aud studienævn. 
Beslutning: Dansksprogede erhvervskandidatuddannelser får adgangskrav om Engelsk niveau B.  
Træder i kraft fra september 2024. 
 
7. Optagelsestal 
Kirsten Høg har udarbejdet en statistik over optagelsestal på cand merc fra 2017 – 2022. Der er en generel 
nedgang af optagede studerende over de sidste 5 år. Det er et generelt billede i hele Danmark. Vi skal sætte 
ind for at øge andelen af kvalificerede ansøgere og have fokus på, hvorfor et antal studerende takker nej til 
en studieplads på SDU. 
 
8. Beskæftigelsestal 
Studienævnet fik forelagt resultater fra Danmarks Studieundersøgelse 2021 – Dimittenders overgang til 
Arbejdsmarkedet. 

SN drøftede om vi er gode nok til at sørge for, at vores studerende kender og kan omsætte deres 
kompetencer og ved hvordan de skal bruge dem? Tallene viser, at de studerende har svært ved at formidle 
hvad de har lært og hvad de kan bidrage med på en potentiel arbejdsplads. Niklas påpegede, at tallene 
viser, at kandidatuddannelsen ikke nødvendigvis er dårligere end Erhvervsakademi- og 
Professionsbacheloruddannelsen, især med henblik på de vigtigste årsager til svær overgang fra uddannelse 
til arbejdsmarked. 

SN vil på sit næste møde fortsætte med at drøfte resultater fra dimittenders overgang til arbejdsmarkedet, 
denne gang især svar fra SDU dimittender. 



 

 
 

9. Speciale, vejledningsnormer 
Studienævnet enedes om en formulering på baggrund af forslag fra Ingo Winkler. Ingo taler med 
legalitetsteamet og prodekanen for at sikre, at formuleringerne kan godkendes. 
 
10. Mødedatoer, studienævnsmøde, forår 2023 
24. januar (Odense) - allerede fastlagt  
21. februar (Kolding)  
21. marts (Esbjerg)  
18. april (Odense)  
23. maj (Kolding)  
15. juni (Kolding)  
30. juni (online - kort sagsbehandlingsmøde) kl. 12-13 
24. august (Odense) 
 
11. Meddelelser 
11.1 Dagsorden møde i Studienævn for SNSJSE 25. oktober 2022  
11.2 Referat af møde i Studienævn for HA 16. september 2022  
11.3 Referat møde i Studienævn for SNSJSE 27. september 2022  
11.4 Dagsorden møde i Studienævn for MEME 1. november 2022  
11.5 Dagsorden møde i Studienævn for Jura 1. november 2022  
11.6 Referat møde i Studienævn for Cand. Public 10. oktober 2022  
11.7 Referat møde i Studienævn for Jura 1. november 2022  
11.8 Referat møde i Studienævn for SNSJSE 25. oktober 2022  
11.9 Dagsorden møde i Studienævn for Cand. Public 21. november 2022  
11.10 Dagsorden møde i Studienævn for SNSJSE 22. november 2022  
11.11 Oversigt til FAK ansøgninger  
11.12 Kandidatansøgninger  
11.13 Status kandidatsøgning, vinterstart 2023 
 
12. Eventuelt 
Intet at behandle 

 
 
 
Ingo Winkler   Caroline Grossmann 
Studienævnsformand   Academic Support 


